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  PROTOKÓŁ Nr 6/2018 
ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej,  

Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

oraz Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 23 sierpnia 2018 roku 
 

Miejsce posiedzenia: Sala konferencyjna Urzędu Gminy w Bielsku Podlaskim, 

ul. Mickiewicza 46.  

Czas trwania posiedzenia: godz. 9.00 – 10.20. 

Prowadzący posiedzenie: JERZY CHILKIEWICZ – Przewodniczący Komisji Budżetu, 

Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej (wyznaczony przez członków wszystkich komisji do 

prowadzenia posiedzenia). 

Zawiadomienie o posiedzeniu komisji stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

Obecni: 

1. Członkowie Komisji Rewizyjnej 

- TISZUK IRENA (Przewodnicząca) 

- PUCHALSKI JAN WALENTY 

- SIEMIENIUK SŁAWOMIR   

Nieobecny – PAC JERZY (Członek) 

Lista obecności członków Komisji Rewizyjnej stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu. 

2. Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

- CHILKIEWICZ JERZY (Przewodniczący) 

- KIRYLUK MIKOŁAJ 

- KOWALCZUK JAN 

- CAR MIKOŁAJ 

- TKACZUK LUCYNA 

Lista obecności członków Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej stanowi 

Załącznik Nr 3 do protokołu. 

3. Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

- BOROWSKI ANDRZEJ 

- GAŁUSZEWSKI WALENTY 

- OLSZEWSKI STANISŁAW 

- ONACIK JERZY 

Nieobecna - TEREBUN MONIKA (Przewodnicząca) 

Lista obecności członków Komisji Oświaty i Spraw Społecznych stanowi Załącznik Nr 4 do 

protokołu. 

4. Wójt Gminy – RAISA RAJECKA 

5. Skarbnik Gminy – NADZIEJA SOKOŁOWSKA 

6. Przewodniczący Rady Gminy – ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI  

 

Na początek Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

– radny JERZY CHILKIEWICZ przywitał wszystkich obecnych i przedstawił następujący 

porządek posiedzenia, jaki radni wcześniej otrzymali. 

 

Porządek posiedzenia:  

1. Zaopiniowanie materiałów na XXXV Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski zwołaną na dzień 

24 sierpnia 2018 r.: 

a) Informacja  o wpływach z podatków i opłat od osób fizycznych i prawnych do budżetu 

gminy za rok 2017 i I półrocze 2018 roku. 

b) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok. 
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c) Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej spółce wodnej. 

d) Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

części gruntów położonych w obrębie wsi Hryniewicze Duże na terenie Gminy Bielsk 

Podlaski. 

e) Projekt uchwały w sprawie zmiany kategorii dróg gminnych na terenie Gminy Bielsk 

Podlaski. 

2. Sprawozdanie z realizacji planu pracy Komisji Rady Gminy za I półrocze 2018 roku. 

3.Sprawy bieżące. 

 

 

Do pkt 1a) 
Informacja o wpływach z podatków i opłat od osób fizycznych i prawnych do budżetu gminy 

za rok 2017 i I półrocze 2018 roku - stanowi Załącznik Nr 5 do protokołu. Skarbnik Gminy 

NADZIEJA SOKOŁOWSKA przedstawiła informację dot. podatków i opłat. 

Radna LUCYNA TKACZUK stwierdziła, że są duże zaległości w płaceniu podatków. 

Skarbnik Gminy NADZIEJA SOKOŁOWSKA wyjaśniła, że dużo osób zmarło i dlatego są 

takie zaległości. Dodała, że taki poziom utrzymuje się od wielu lat. 

Radny WALENTY GAŁUSZEWSKI dodał, że są posesje zabytkowe, a ponadto występują 

nieuregulowane sprawy spadkowe. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA wyjaśniła, że czasami poszukujemy spadkobierców po 

zmarłym (wówczas możemy zażądać od nich zapłaty za ostatnie 5 lat). Urząd wysyła 

komornika, który często stwierdza nieściągalność, wtedy sprawa jest umarzana, a koszty 

postępowania ponosi gmina. 

Radny SŁAWOMIR SIEMIENIUK zapytał, gdy na placu stoi chlewek, jak zmusić 

właściciela do rozbiórki rozwalającego się budynku? 

Do przedłożonej informacji radni nie zgłosili więcej żadnych pytań i uwag. 
 

Do pkt 1b)  
Wniosek Wójta Gminy dotyczący wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2018 rok - 

stanowi Załącznik Nr 6 do protokołu. Wniosek omówiła Skarbnik Gminy – NADZIEJA 

SOKOŁOWSKA.  

Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zapytał o plac zabaw, 

który miał powstać w Nałogach.  

Wójt Gminy RAISA RAJECKA odpowiedziała, że jest podpisana umowa na wykonanie 

placu zabaw we wsi Grabowiec i Nałogi. Zadanie ma być wykonane do końca września 2018 

roku. Następnie Pani Wójt poinformowała o innych inwestycjach: 

 Lewki (przebudowa drogi we wsi Lewki – wykonanie ciągu pieszo-jezdnego) – był 

ogłoszony przetarg, ale oferta cenowa za wysoka, dlatego ogłosiliśmy kolejny 

przetarg. Termin składania ofert do 4 września; 

 Rajki (remont budynku świetlicy wiejskiej) – termin składania ofert do 31 sierpnia; 

 Kotły (przebudowa i rozbudowa świetlicy wiejskiej) – przetarg ogłoszony, termin 

składania ofert upływa z dniem 10 września 2018 r.); 

 Kolektory słoneczne.  

Unieważniono postępowanie przetargowe na zadanie pn. „ Montaż instalacji słonecznych do 

wytwarzania energii cieplnej lub elektrycznej w Gminie Bielsk Podlaski”. Sytuacja jest 

skomplikowana. W jednym się zmieściliśmy (fotowoltaika), ale nie można dzielić przetargu. 

Gminy rezygnują, a Urząd Marszałkowski zastanawia się co zrobić, żeby wykorzystać unijne 

pieniądze. My na razie nie rezygnujemy. Poczekamy na decyzję Urzędu Marszałkowskiego. 

Może uda się zrobić kolejny nabór i przedłużyć termin do końca 2019 roku. Ponad 80 osób 

złożyło rezygnację w gminie, część jeszcze nie odpowiedziało. Jedna osoba zgodziła się na 

fotowoltaikę.  



 3 

 

Radny JAN WALENTY PUCHALSKI uważa, że należy zrobić drugi przetarg, szkoda 

pieniędzy, a nie może być tak, że koszt bez dotacji jest większy. Radny poinformował, że zna 

osobę, która się tym zajmuje. Nie wiem dlaczego nie zgłosił się do przetargu. Dodał, że ten 

pan wykonuje też oczyszczalnie ścieków. Trzeba ludziom pomóc tym bardziej, że tyle czasu 

czekali na inwestycję wykonania solarów. Dodał, że przetarg unijny ma swoje zasady. 

Na prośbę Pani Wójt poproszono pracownika Urzędu Gminy zajmującego się przetargami.  

Radny JAN WALENTY PUCHALSKI zapytał pracownika pana Aleksandra Gajewskiego, 

czy jest to normalne, że cena wykonania solarów na rynku wynosi 10 -11 tys. zł, natomiast 

ktoś składa ofertę wykonania za 20 tys. zł? Potem pytacie ludzi, czy się zgadzają na 

wykonanie za taką cenę. To jest nielogiczne. Zapytał, czy można ogłosić drugi przetarg? 

ALEKSANDER GAJEWSKI poinformował radnych, że do przetargu zgłosił się tylko 1 

wykonawca. Nie możemy negocjować. Jeżeli wpływa oferta, to Wójt Gminy jest 

zobligowany do podpisania umowy, jeśli ma środki, albo unieważnić przetarg. Wyjaśnił 

zasady postępowania przetargowego. Nowego nie można ogłosić, bo mieszkańcy 

zrezygnowali. Następnie odczytał opinię eksperta potwierdzające, że wszczęcie postępowania 

będzie naruszeniem prawa.  

Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI nie zgodził się z tą opinią. 

Podał przykład Bielskiego Domu Kultury. Uważa, że problem jest w tym, że oferty nie można 

złożyć oddzielnie. Dodał, że przy unijnych przetargach ogłasza się kolejne.  

Pracownik Urzędu Gminy ALEKSANDER GAJEWSKI poinformował, że przed rezygnacją 

mieszkańców nie można było ogłosić drugiego przetargu, bo to postępowanie jeszcze trwało. 

Gdyby było postępowanie krajowe, można by było postąpić inaczej. Dodał, że uzyskał 

informację od opiekuna naszego projektu w Urzędzie Marszałkowskim, że jest tylko 1 firma, 

która składa oferty w województwie. 

ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI powiedział, że na projekty unijne, jak się nie dostanie 

dofinansowania  to można ogłosić kolejny przetarg (przekazał swoje doświadczenia z pracy w 

Starostwie). 

ALEKSANDER GAJEWSKI odpowiedział, że grozi nam naruszenie dyscypliny finansów 

publicznych. 

Skarbnik Gminy NADZIEJA SOKOŁOWSKA wyjaśniła, że umowy z mieszkańcami są 

integralną częścią wniosku. 

Radny JAN WALENTY PUCHALSKI – inne gminy dawno skorzystały z dofinansowania. 

Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI stwierdził, że przetarg 

trzeba unieważnić i wnioskować do Urzędu Marszałkowskiego o przedłużenie terminu i 

umożliwienie II przetargu. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA wyjaśniła, że beneficjentem nie jest Gmina.  

Po dyskusji z radnymi uzgodniono, że można zaprosić pana, o którym mówił radny Puchalski 

na sesję, aby przedstawił swoje rozwiązania. 

Następie radni dyskutowali, że może zmienić, jako dotację wstawić % dofinansowania. 

Wówczas każdy mieszkaniec robi inwestycję sam. Możemy to wykorzystać do końca roku. 

Do przedłożonego projektu uchwały więcej uwag i pytań nie zgłoszono.   
 

Do pkt 1c)  
Wiosek Wójta Gminy dotyczący udzielenia pomocy finansowej spółce wodnej – stanowi 

Załącznik Nr 7 do protokołu. Wniosek przedstawiła Skarbnik Gminy NADZIEJA 

SOKOŁOWSKA. Wyjaśniła, że poprzednie uchwały dotyczyły procedury udzielania dotacji. 

Teraz możemy przekazać dotację. 

Do przedłożonego projektu uchwały uwag i pytań nie zgłoszono. 

 

Do pkt 1d)  
Wniosek Wójta Gminy dotyczący miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

części gruntów położonych w obrębie wsi Hryniewicze Duże na terenie Gminy Bielsk 
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Podlaski - stanowi Załącznik Nr 8 do protokołu. Wniosek przedstawiła RAISA RAJECKA – 

Wójt Gminy. Poinformowała, że od dawna było prowadzone postępowanie w tej sprawie. 

Do przedłożonego projektu uchwały uwag i pytań nie zgłoszono.  

 

Do pkt 1e)  
Wniosek Wójta Gminy dotyczący zmiany kategorii dróg gminnych - stanowi Załącznik Nr 9  

do protokołu. Wniosek przedstawiła RAISA RAJECKA – Wójt Gminy. Wyjaśniła, że jest 

zainteresowana osoba zakupem części drogi, dlatego trzeba pozbawić kategorii. 

Radny WALENTY GAŁUSZEWSKI dodał, że podobna sytuacja jest w Parcewie. Trzeba to 

porządkować.  

Do przedłożonego projektu uchwały więcej uwag i pytań nie zgłoszono. 

  

Do pkt 2)  
Sprawozdanie z realizacji planów pracy Komisji Rady Gminy Bielsk Podlaski za I półrocze 

2018 roku - stanowi Załącznik Nr 10  do protokołu.  

Do przedłożonego sprawozdania uwag i pytań nie zgłoszono. 
 

Do pkt 3) 
W sprawach bieżących poruszono następujące tematy: 

- Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że Pan P. O. złożył rezygnację dot. 

zapewnienia schronienia dla zwierząt gospodarskich w swoim gospodarstwie rolnym. W 

związku z powyższym nastąpi rozwiązanie umowy. Wyjaśniła, że mamy nową osobę, która 

zapewni zastępczą opiekę nad zwierzętami w swoim gospodarstwie prowadzonym przez Pana 

P. H. we wsi Hryniewicze Duże. Zaistniała sytuacja wymaga zmiany uchwały w sprawie 

przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Bielsk Podlaski. Projekt nowej uchwały polegającej na zamianie 

gospodarstwa rolnego został wysłany do uzgodnień (zaopiniowania)  przez koła łowieckie i 

fundacje. Pani Wójt poinformowała, że jeżeli otrzymamy opinie od wszystkich podmiotów to 

wprowadzimy na najbliższą sesję, a jeżeli nie, to na następną.  

Radny JAN WALENTY PUCHALSKI zapytał, czy trzeba spełnić jakieś warunki. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA wyjaśniła, że w budżecie gminy są pieniądze na odłów, 

szczepienia, sterylizację, na zapewnienia paszy. Natomiast zapewnienie zastępczej opieki nad 

zwierzętami jest za darmo. Dodała, że w Skrzypkach wiele lat temu zaistniała taka sytuacja. 

Odczytała  §4 projektu umowy dot. finansowania. 

- Pani Wójt RAISA RAJECKA przypomniała radnym o złożeniu oświadczeń majątkowych, 

które należy złożyć 2 miesiące przed upływem kadencji, tj. do dnia 16 września 2018 r. Stan 

środków należy podać na dzień złożenia oświadczenia. 

- Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI wyraził swoją opinię na 

temat nowych zasad segregacji śmieci – pojemniki na śmieci były lepsze niż worki, bo worki 

zdarza się, że są rozrywane przez psy. Mieszkańcy skarżą się. 

RAISA RAJECKA poinformowała, że zmieniła się ustawa i od 1 lipca 2018 r. obowiązują 

nowe zasady selektywnej zbiórki odpadów. Każdy mieszkaniec ma 1 kosz na odpady 

zmieszane, pozostałe odpady segregujemy do worków, które przekazuje firma odbierająca 

odpady. 

 

 Innych tematów nie zgłoszono. W związku z tym o godz. 10.20  posiedzenie zostało 

zakończone. 

 

Protokołowała: 

Insp. Ala Wawulska 
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Podpisy obecnych członków:  

Komisji Rewizyjnej: 

1. TISZUK Irena 

(Przewodnicząca) 

………………………… 

2. PAC JERZY ………………………… 

 

3. PUCHALSKI Jan Walenty …………………………. 

 

4. SIEMIENIUK Sławomir 

 

………………………… 

 

     Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej 

     i Przestrzennej 

1. CHILKIEWICZ Jerzy 

- prowadzący posiedzenie 

………………………… 

2. CAR Mikołaj ………………………… 

  

3. KIRYLUK Mikołaj ………………………… 

  

4. KOWALCZUK Jan ………………………… 

  

5. TKACZUK Lucyna …………………………. 

 

     Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

1. TEREBUN Monika 

 

………………………… 

2. BOROWSKI Andrzej 

 

………………………… 

3. GAŁUSZEWSKI Walenty 

 

………………………… 

4. OLSZEWSKI Stanisław 

 

………………………… 

5. ONACIK Jerzy 

 

……………………….. 

 


